
 

Protokół Nr XXII/2021 

z obrad XXII Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak, które odbyły się 29 listopada 2021 r.  

w Gminnym Ośrodku Kultury w Rutce – Tartak. 

W obradach na stan 15 udział wzięło 10 radnych:  

Boniszewski Grzegorz 

Lubiński Grzegorz 

Margiel Piotr 

Naruszewicz Daniel  

Ołdyński Dariusz 

Paciorkowski Grzegorz  

Paulukanis Jarosław 

Puza Marek  

Racis Szymon 

Szeraszewicz Marek 

Radni nieobecni:  

Budzejko Konstanty 

Grabek Łukasz 

Minkiewicz Szymon 

Sieczkowski Marek 

Zabłocka Justyna 

lista obecności w załączeniu. 

Ponadto udział wzięli sołtysi. Na stan 26 udział wzięło 22 sołtysów: 

Bacewicz Henryka 

Borkowska Iwona  

Borkowski Tadeusz 

Grażul Henryk 

Koloszewski Jerzy  

Kruszniewski Jarosław  

Lubiński Grzegorz 

Lutkiewicz Zbigniew 

Margiel Piotr 

Obuchowski Jan  

Ołdyńska Teresa Barbara 

Pachucki Stanisław 

Paciorkowski Andrzej 

Pruszyński Antoni 

Przekop Bożena  

Puza Marek  

Romanowski Grzegorz 

Szostak Halina  

Szyszkowski Walerian 

Wierzchowski Grzegorz 



Wierzchowski Jan 

Witkowski Jan  

 

oraz 

Wójt Gminy – Piotr Sinkiewicz 

Zastępca Wójta – Dariusz Żukowski 

Skarbnik Gminy – Anna Wierzchowska 

Przedstawiciel Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak - ppor. SG Piotr Soroka 

Przed rozpoczęciem obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poprosił 

zebrynach o uczczenie minutą ciszy pamięci Śp. Mariusza Markowskiego – sołtysa wsi Trzcianka.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał formułę: 

„Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym rozporządzeniu dotyczącym 

ochrony danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych 

osobowych osób fizycznych. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z prawem, ponosi pełną 

odpowiedzialność za ich upublicznienie”.  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.00.    

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski otworzył obrady XXII zwyczajnej Sesji 

Rady Gminy Rutka – Tartak. Powitał Gości, Radnych, Pana Wójta oraz pracowników Urzędu 

Gminy. Stwierdził, że podejmowane uchwały będą prawomocne ponieważ na stan 15 radnych  

w sesji uczestniczy 10 radnych.  

Ad. 2.   

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił proponowany 

porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z XXI Sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej). 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych.  

6. Informacja Wójta Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.  

7. Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Rutka-Tartak i pracowników Urzędu Gminy w Rutce-

Tartak za 2020 rok.  

8.  Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka -Tartak na 2022 rok. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości takiej opłat oraz ustalenia stawki opłaty za 

pojemnik o określonej pojemności. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2021-2024. 



13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rutka-Tartak na lata 2021-2025. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od 

nieruchomości. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet radnym.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diety sołtysom. 

17. Wolne wnioski.  

18. Zamknięcie obrad. 

 

Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest za 

przyjęciem proponowanego porządku. Za oddano 10 głosów, głosów przeciw i wstrzymujących się 

nie było. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

 

Ad. 3.  

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

,,Przyjęcie Protokołu z XXI Sesji Rady Gminy”. Poinformował, że ww. dokument został 

sporządzony oraz wyłożony do wglądu. Radni poprawek do protokołu nie zgłosili. Przystąpiono do 

głosowania.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

W wyniku głosowania Protokół z XXI Sesji Rady Gminy z dnia 8 października 2021 roku 

został przyjęty jednogłośnie – 10 głosów ,,za”. 

 

Ad. 4.   

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej)”. 

Interpelacji i zapytań w formie pisemnej radni nie zgłosili. 

 



Ad. 5.  

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych”. 

         Łącznie zobowiązanych było 14 Radnych, którzy złożyli oświadczenia majątkowe  

w ustawowym terminie. W dniu 3 listopada 2021 r. do Przewodniczącego Rady Gminy Rutka – 

Tartak wpłynęła analiza oświadczeń majątkowych dokonana przez Urząd Skarbowy w Suwałkach. 

W poddanych analizie oświadczeniach  nie stwierdzono nieprawidłowości o charakterze 

formalnym, w związku z czym nie wystąpiła konieczność podejmowania działań w celu 

uzupełnienia oświadczeń majątkowych. 

Ad. 6.  

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Informacja Wójta Gminy Rutka-Tartak z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych.”. 

 Łącznie zobowiązanych do złożenia oświadczeń majątkowych było 8 osób, które złożyły je 

 z zachowaniem ustawowego terminu.  Urzędu Skarbowego w Suwałkach w dniu  03.11.2021 r. 

przekazał analizę oświadczeń majątkowych za 2020 r. Podczas przeprowadzonej analizy 

oświadczeń nie stwierdzono nieprawidłowości o charakterze formalnym.   

 

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń 

majątkowych Radnych Rady Gminy Rutka-Tartak i pracowników Urzędu Gminy w Rutce-Tartak 

za 2020 rok”.  

Z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych wynika, iż wszystkie osoby zobowiązane 

złożyły oświadczenia majątkowe. Nie stwierdzono nieprawidłowości o charakterze formalnym,  

w związku z czym nie wystąpiła konieczność podejmowania działań w celu uzupełnienia 

oświadczeń majątkowych. 

               

Ad. 8.  

        Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

”Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka - Tartak na 2022 rok.”   

 Wójt Gminy Rutka - Tartak przedstawił zakres ww. uchwały. Gminny Program Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych jest częścią strategii integracji i polityki społecznej 

oraz podstawowym dokumentem określającym zakres i formę realizacji działań profilaktycznych  

i naprawczych zmierzających do ograniczenia spożycia napojów alkoholowych i wspierania 

przedsięwzięć mających na celu przeciwdziałanie powstaniu i usuwanie następstw nadużywania 

alkoholu. Program na 2022 rok jest kontynuacją zadań realizowanych w latach ubiegłych. 

Prowadzenie działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych oraz 

integracji społecznej osób uzależnionych od alkoholu należy do zadań własnych gmin.  

W szczególności zadania te obejmują: zwiększenie dostępności pomocy terapeutycznej  

i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych od alkoholu, udzielanie rodzinom, w których występują 

problemy alkoholowe, pomocy psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed 

przemocą w rodzinie; prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej  

w zakresie rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii,  

w szczególności dla dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych,  

a także działań na rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach 



opiekuńczo wychowawczych i socjoterapeutycznych, wspomaganie działalności instytucji, 

stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej rozwiązywaniu problemów alkoholowych; podejmowanie 

interwencji oraz występowanie przed sądem w charakterze oskarżyciela publicznego; 

   Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy  

Rutka - Tartak na 2022 rok.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXII/146/2021 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy Rutka - Tartak na 2022 rok. 

została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za’’ - w załączeniu.  

   

Ad. 9. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

” Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości takiej opłat oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik 

o określonej pojemności.”.           

  Wójt Gminy Rutka - Tartak omówił przedmiotowy zakres uchwały. Zgodnie  

z obowiązującym stanem prawnym Rada gminy, określając stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, zobligowana jest do wzięcia pod uwagę liczbę mieszkańców 

zamieszkujących daną gminę, ilość wytwarzanych na terenie gminy odpadów komunalnych, koszty 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, czy też przypadki, w których 

właściciele nieruchomości wytwarzają odpady nieregularnie. Rada gminy zobowiązana jest także 

do określenia stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie odpadami komunalnymi, jeżeli 

właściciel nieruchomości nie wypełnia obowiązku zbierania odpadów komunalnych w sposób 

selektywny, wysokości nie niższej niż dwukrotna wysokość i nie wyższej niż czterokrotna 

wysokość stawki ustalonej przez radę gminy. W przedmiotowej uchwale zwalnia się w części z 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 

komunalne w kompostowniku przydomowym.  

Mając na uwadze zwiększenie ilości odbieranych odpadów koniecznym stało się zwiększenie 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Obecne wpływy z opłat nie wystarczą na 

pokrycie kosztów firmie odbierającej odpady.   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości takiej opłat oraz ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności.  

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 



Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

 

Uchwała nr XXII/147/2021 w sprawie w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi i ustalenia wysokości takiej opłat oraz ustalenia 

stawki opłaty za pojemnik o określonej pojemności została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów 

,,za” – w załączeniu. 

 

   Ad.10. 

                      Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi”. 

  Wójt Gminy Rutka –Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował Radnych, iż w bieżącym 

roku do odbioru odpadów komunalnych należy dopłacić około stu dwudziestu tysięcy złotych 

z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stąd też wynika konieczność wprowadzenia przedstawionej uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 

gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/148/2021 w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu. 

 

Ad.11. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok”. 

Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska omówiła projekt zmian w budżecie gminy, które 

dotyczyły:  

 

 



 zwiększenia planu dochodów ponadplanowych:  

- dz. 600 z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego,  

- dz. 700 z tytułu czynszów za najem lokali,  

- dz. 756 wpływy z podatku opłacanego w formie karty podatkowej, wpływy z podatku od 

nieruchomości, wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych, wpływy z opłaty skarbowej, 

wpływy z opłaty eksploatacyjnej,  

- dz. 900 wpływy z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi,   

zwiększenia planu dochodów w rozdz. 75618 w związku z otrzymaniem opłaty za zezwolenie na 

sprzedaż napojów alkoholowych. Powyższą kwotę przeznaczono na realizację Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania problemów alkoholowych,   

- zwiększenia dochodów na podstawie pisma Ministra Finansów z tytułu uzupełnienia subwencji 

ogólnej w 2021 roku, 

-zwiększenia plan dochodów z tytułu przyznania dofinansowania ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania COVID-19 na realizację zadań inwestycyjnych w szkole podstawowej  

pn. „Laboratoria przyszłości” – mającego na celu wyposażenie szkół w nowoczesny sprzęt, 

- zmniejszenia planu dochodów z tytułu sprzedaży działek oraz z tytułu podatku od spadków  

i darowizn.  

- zwiększenia planu wydatków:  

- w dz.720 Informatyka na realizację projektu „Cyfrowa Gmina” oraz na realizację projektu 

„Cyfrowa Gmina – wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym – Granty 

PPGR”. Gmina złożyła wnioski o dofinansowanie ww. projektów z Programu Operacyjnego Polska 

Cyfrowa na lata 2014-2020.  

- dz.750 o kwotę w związku ze zmniejszeniem dotacji z budżetu państwa na zadania zlecone  

z zakresu administracji rządowej zwiększono środki własne na wynagrodzenia wraz z pochodnymi,  

-dz. 750 z przeznaczeniem na opłacenie podatku VAT,  

-dz. 801 z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów pobytu dzieci z terenu gminy  

w przedszkolach w innych gminach z przeznaczeniem na realizację zadania „Laboratoria 

przyszłości”  

- dz. 900  z przeznaczeniem na sfinansowanie kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi.  

- zmniejszenia planu wydatków inwestycyjnych w dz. 900 w związku z oszczędnościami powstałymi 

przy realizacji zadania „ Budowa placu zabaw w Rutce-Tartak” 

   Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Rutka – Tartak na 2021 r.        

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/149/2021 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok została przyjęta 

jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu. 

 

 

 



Ad.12. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2021-2024.”  

Skarbnik Gminy Pani Anna Wierzchowska poinformowała, że w związku z proponowanymi 

zmianami w budżecie gminy na 2021 rok zachodzi konieczność uaktualnienia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej gminy na lata 2021-2024.                     

  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Rutka – Tartak na lata 2021-2024. Rada Gminy nie zgłosiła 

poprawek do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/150/2021 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2021-2024 została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu. 

 

Ad.13. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rutka-Tartak na lata 2021-2025.” 

Wójt Gminy Rutka –Tartak Pan Piotr Sinkiewicz omówił założenia ww. uchwały. Zgodnie z art. 21 

ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o ochronie praw lokatorów, mieszkaniowym zasobie gminy  

i o zmianie Kodeksu Cywilnego (Dz. U. z 2020 r., poz. 611, z 2021 r. poz.11) nakłada na Radę 

Gminy obowiązek uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 

gminy na okres co najmniej 5 lat. W ramach wieloletniego planu analizowane są potrzeby w tym 

zakresie, prowadzone prognozy, wyznaczane są zasady polityki czynszowej oraz zasady 

zarządzania lokalami i budynkami wchodzącymi w skład zasobu celem racjonalizacji 

wykorzystania zasobu.  

Prognozy Finansowej gminy na lata 2021-2024.                     

  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Rutka-Tartak na lata 

2021-2025. Rada Gminy nie zgłosiła poprawek do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  



Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/151/2021 w sprawie przyjęcia wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy Rutka-Tartak na lata 2021-2025 została przyjęta jednogłośnie 

– 10 głosów ,,za” – w załączeniu.  

 

Ad.14. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości”. 

Wójt Gminy Rutka –Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował Radnych, iż niniejszy projekt 

uchwały przewiduje zwolnienie od podatku od nieruchomości dla budynków lub ich części oraz 

gruntów wykorzystywanych do celów prowadzenia działalności polegającej na realizacji zadań  

w zakresie ochrony przeciwpożarowej.  

Zwolnienie gruntów i budynków zajętych na potrzeby ochrony przeciwpożarowej jest uzasadnione 

ze względów społecznych. Zapewnienie ochrony przeciwpożarowej należy do zadań własnych 

gminy, realizowanych w ramach zaspakajania zbiorowych potrzeb wspólnoty gminnej. Koszty 

zapewnienia ochrony przeciwpożarowej na jej terenie spoczywają na gminie. Zgodnie z art. 1 

ustawy z dnia 24 sierpnia 1991 r. o ochronie przeciwpożarowej (Dz.U. z 2021 r. poz. 869) ochrona 

ta polega na realizacji przedsięwzięć, mających na celu ochronę życia, zdrowia, mienia lub 

środowiska przed pożarem, klęską żywiołową lub innym miejscowym zagrożeniem. Zadania 

realizowane w ramach zapewnienia ochrony przeciwpożarowej nie stanowią działalności 

zarobkowej i nie przynoszą dochodu. Zwolnienie nie obejmuje budynków i gruntów związanych  

z prowadzeniem działalności gospodarczej.  

           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia 

zwolnień od podatku od nieruchomości. Rada Gminy nie zgłosiła poprawek do projektu uchwały.

   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/152/2021 w sprawie wprowadzenia zwolnień od podatku od nieruchomości 

została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu.  

 

Ad.15. 

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet radnym.” 

Wójt Gminy Rutka –Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował zebranych, iż na podstawie 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 27 października 2021 r. w sprawie maksymalnej wysokości 



diet przysługującym radnemu gminy (Dz. U. z 2021 r. poz. 1974)  zaproponowano nowe zasady 

wypłacania diet radny.   

           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości i 

zasad wypłacania diet radnym. Rada Gminy nie zgłosiła poprawek do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/153/2021 w sprawie ustalenia wysokości i zasad wypłacania diet radnym 

została przyjęta jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu.  

 

Ad.16.  

 Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diety sołtysom.” 

Wójt Gminy Rutka –Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował zebranych, iż na podstawie 

Rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 27 października 2021 r. w sprawie  

maksymalnej wysokości diet przysługującym radnemu gminy (Dz. U. z 2021 r. poz. 1974)  oraz 

zaproponowanym nowym zasadom wypłacania diet radny, zaproponowano również zmiany  

w wysokości diet przysługujących sołtysom gminy Rutka – Tartak.  

           Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 

diety sołtysom. Rada Gminy nie zgłosiła poprawek do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie.  

Boniszewski Grzegorz  ,,za” 

Lubiński Grzegorz   ,,za” 

Margiel Piotr    ,,za” 

Naruszewicz Daniel    ,,za” 

Ołdyński Dariusz   ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz   ,,za”  

Paulukanis Jarosław   ,,za” 

Puza Marek     ,,za” 

Racis Szymon    ,,za” 

Szeraszewicz Marek   ,,za” 

Uchwała nr XXI/154/2021 w sprawie ustalenia wysokości diety sołtysom została przyjęta 

jednogłośnie – 10 głosów ,,za” – w załączeniu.  

 

Ad.17.  

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski zaprosił zebranych na 

wspomnienie Franciszka Racisa z Jasionowa, które miało rozpocząć  się 4 grudnia o godzinie 16.00  

mszą w intencji zmarłego muzykanta w kościele parafialnym w Rutce- Tartak.  



Sołtys wsi Poszeszupie –Folwark Pan Jerzy Koloszewski zapytał czy w związku  

 z podwyżką  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi istnieje obowiązek ponownego 

złożenie deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Wójt Gminy 

Pan Piotr Sinkiewicz odpowiedział, iż nie ma konieczności składania nowej deklaracji, gdyż należy 

ją aktualizować jedynie w przypadku zmiany zdeklarowanej liczby mieszkańców, a w sprawie 

zmiany wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi mieszkańcom Gminy zostaną 

przekazane informacje o obowiązujących od 1 stycznia 2022 r. stawkach.     

 Sołtys wsi Wierzbiszki Pan Andrzej Paciorkowski zapytał czy udało się nabyć działkę 

położoną w Smolnikach (o nr  geodezyjnym 51/1). Wójt Gminy Pan Piotr Sinkiewicz udzielił 

odpowiedzi, iż nie nabył ww. działki, gdyż jej cena przewyższyła kwotę przeznaczoną na ten cel.  

 Wójt Gminy Rutka - Tartak Pan Piotr Sinkiewicz poinformował zebranych,  

o zaplanowanych na dzień 1 grudnia 2021 r. wyborach sołtysa wsi Trzcianka.   

 

Ad.18. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poinformował, iż porządek sesji 

został wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w XXII zwyczajnej Sesji Rady Gminy Rutka – 

Tartak VIII kadencji. Na tym obrady zakończono.     

Sesja trwała do godziny 11.30.  

 

 

Protokołowała: 

        

M. Rutkowska        

 

 

 

Przewodniczący Rady Gmin 

 

Grzegorz Boniszewski 

 


